
تعادل|
نشست هفدهم اتاق بازرگاني تهران دستوركار بررسي 
وضعيت اقتصاد كش��ور و ارزيابي روند شاخص هاي 
كلان به منظ��ور اراي��ه پيش��نهادها و راهكارهاي 
كارشناسي ش��ده ب��ه دولت چهاردهم برگزار ش��د. 
در اين نشس��ت بيانيه هيات نمايندگان اتاق تهران 
خطاب به رييس جمهور منتخب قرائت شد كه در آن 
تاكيد شده بود بخش خصوصي آمادگي كامل دارد 
كه دوشادوش دولت براي رسيدن به اهداف توسعه 
اقتصادي و آبادي و آباداني كشور حركت كند. رييس 
اتاق بازرگاني تهران در اين نشس��ت، عنوان كرد كه 
ناترازي بودجه كش��ور سبب ش��ده منابع اعتباري 
بانك ها و بازار س��رمايه، صرف تامين كمبود بودجه 
شود و بانك ها تنها به بنگاه هاي تحت مالكيت خود 
تس��هيلات اعطا كنند و عرصه را ب��راي تامين مالي 

بنگاه هاي ديگر تنگ كنند.

  رشد تسهيلات بنگاه ها در ۱۴۰۲؛ منفي ۲۰ درصد
محمود نجف��ي عرب، در هفدهمين جلس��ه هيات 
نمايندگان ات��اق تهران گفت: انتخابات پرش��وري 
را پشت س��ر گذاش��تيم و همكاران ما در اتاق هاي 
بازرگان��ي ايران و ته��ران در اي��ن دوره از انتخابات 
رياس��ت جمهوري برخلاف دوره هاي پيشين فعال 
بودن��د و چه در زمينه توليد محت��وا براي كانديداها 
و چه كمك هاي اقتصادي كه ب��راي انجام تبليغات 
كانديداها نياز ب��ود فعال بودند بنابراي��ن اين دوره 

دوره اي استثنايي بود.
وي افزود: آقاي دكتر پزشكيان هم انتخاب شدند و 
ما هم تبريك مي گوييم خدمت ايش��ان و اميدواريم 
چالش ه��اي پيش رو را با انتصابات به جاي ايش��ان 
پش��ت س��ر بگذاريم و همانطور كه ايشان فرمودند 
نظرات بخش خصوص��ي در انتصابات ش��ان به كار 
گرفته مي شود و اتاق تهران هم در اين زمينه در حال 

فعاليت است.
رييس اتاق تهران يادآور شد: پيش از انتخابات تلاش 
كرديم نيازمندي هاي بخ��ش خصوصي را به اطلاع 
آقاي پزش��كيان برسانيم و ايش��ان در مناظرات هم 
به اين موضوعات اش��اره كردند و ما هم در تلاش��يم 
در تعيي��ن وزرا و برنامه هاي آنه��ا با دولت همكاري 

داشته باشيم.
نجفي عرب در ادامه به موضوعات اقتصادي كش��ور 
پرداخت و گفت: س��هم بخش صنعت و معدن بنا بر 
اعلام بانك مركزي از توليد ناخالص داخلي كش��ور 
در سال ۱۴۰۱ برابر با ۱۶.۲ درصد بوده و در ۹ ماهه 
۱۴۰۲ به ۱۵.۵ درصد كاهش يافته است بايد دلايل 
اين كاهش بررسي و از ادامه اين وضع جلوگيري شود.

وي تصريح كرد: امروز مش��كل كمبود س��رمايه در 
گردش بزرگ ترين مشكل واحد هاي توليدي است 
و چنانچه در گزارش روابط عموم��ي اتاق بازرگاني 
مشهد آمده وزير صمت به شوراي پول و اعتبار نسبت 
به كمبود نقدينگي واحد هاي توليدي هشدار داده و 
اعلام كرده كه اين مشكل حاد شده است و پديده اي 
 كه امروز بنگاه ه��ا را بيش از هر چي��ز رنج مي دهد 
بي توجهي به مش��كل كمبود س��رمايه در گردش 

واحد هاي توليدي است.
رييس اتاق تهران يادآور شد: ارزيابي سازمان صمت 
اس��تان كرمان در مورد ش��رايط واحد هاي توليدي 
مستقر در اين استان نشان مي دهد حدود ۳۴درصد از 
واحد هاي استان با ظرفيت بالاتر از ۵۰درصد مشغول 
هستند و ۴۸درصد واحدهاي اس��تان نيمه فعال و 

حدود ۱۸ درصد راكد و غيرفعال هستند كه بيشتر 
مشكلات اين واحدها برآمده از كمبود نقدينگي است. 
همچنين پژوهش انجام شده توسط پژوهشگاه علوم 
انساني و مطالعات اجتماعي جهاد دانشگاهي از بيش 
از ۴۳ هزار و ۶۱۵ واحد اقتصادي حاكي از آن اس��ت 
كه از نظر ۳۹.۷ درصد واحد ها بزرگ ترين عامل پيش 

روي واحدها تامين مالي بوده است. 
وي ادامه داد: تامين مالي در كش��ور در گذش��ته از 
طريق بازار پولي، اعتبارات بانك ها، بازار س��رمايه و 
جذب سرمايه از خارج انجام مي شد اما آمارهاي بازار 
سرمايه طبق اعلام بانك مركزي در ۹ ماهه اول سال 
گذش��ته نشانگر آن اس��ت كه ميزان خروج سرمايه 
به ميزان قابل توجهي بيش��تر از سرمايه جذب شده 
بوده است و حساب خالص سرمايه به رقم منفي ۲۰ 
ميليارد دلار برسد اين در حالي است كه رشد تامين 
سرمايه از طريق بازار سرمايه در حدود ۳۸ درصد با 

توجه به نرخ تورم بوده است.
نجفي عرب اظهار كرد: در سال ۱۴۰۲، ۲۰ ميليارد 
دلار سرمايه از كشور خارج شده است و آمارهاي بانك 
مركزي نش��ان مي دهد دليل اصلي كاهش سرمايه 
بخش صنعت و مع��دن در توليد ناخالص داخلي در 
سال گذشته عدم كفايت تسهيلات اعطايي سيستم 
بانكي به اي��ن بخش بوده اس��ت، در س��ال ۱۴۰۰ 
تس��هيلات اعطايي به بخش صنعت و معدن نسبت 
به سال ۱۳۹۹، ۵۴.۸ درصد رش��د داشته در حالي 
كه تورم در اين س��ال ۴۰.۲درصد ب��وده در نتيجه 
اعتبارات اين بخش ۱۴.۶ درصد رشد خالص داشته 
است. در س��ال ۱۴۰۱ نيز تسهيلات اعطايي به اين 
بخش ۵۵ درصد رشد سالانه داشته در حالي كه تورم 
در اين سال ۴۵.۸ درصد بوده در نتيجه خالص رشد 
تس��هيلات در بخش مذكور ۹.۲ درصد بوده است. 
در س��ال ۱۴۰۲ تسهيلات اعطايي به بخش صنعت 
و معدن ۲۰ درصد رش��د سالانه داشته و تورم ۴۰.۷ 
درصد بوده اس��ت در نتيجه خالص رشد تسهيلات 

بيشتر از منفي ۲۰درصد بوده است

وي اضافه كرد: افزايش قيمت ها بنگاه ها را با بحران 
رو به رو كرده اس��ت و افزايش نرخ ارز هم اثرات خود 
را بر اقتصاد مي گذارد در اين شرايط دولت به منظور 
كنترل تورم س��عي در كاهش نقدينگي داش��ته و با 
اعمال سياست هاي انقباضي و محدود كردن بانك ها 
توان اعتبار دهي آنها را كاهش داده اس��ت. ناترازي 
بودجه كل كشور سبب شده منابع اعتباري بانك ها و 
بازار سرمايه به جاي اينكه صرف تامين مالي بنگاه ها و 
رشد سرمايه گذاري شود، صرف تامين كمبود بودجه 
شود و بانك ها تنها به بنگاه هاي تحت مالكيت خود 
تس��هيلات اعطا كنند و عرصه را ب��راي تامين مالي 
بنگاه هاي ديگر تنگ كنند. همچنين گزارش شامخ 
اتاق بازرگاني ايران نش��ان مي دهد كه شركت هاي 
توليدي با ظرفيت متوس��ط ۴۱ درصد مش��غول به 

كار هستند.

  كنترل سيستمي سقف اعتباري 
كارت هاي بازرگاني

در ادامه اين جلس��ه، محم��د رضواني فر، رييس كل 
گمرك، طي سخناني به برخي اقدامات گمرك اشاره 
كرد و گفت: از ۱۶ تيرماه س��قف اعتباري كارت هاي 
بازرگاني در ح��وزه صادرات به صورت سيس��تمي 
كنترل مي ش��ود. اكنون پس از توسعه اين سيستم 
و رف��ع نواقص آن با ۸۵  درصد درخواس��ت موافقت 
مي ش��ود؛ ۲۵ درصد باقيمانده نيز يا تعهد ارزي ايفا 

نشده دارند يا سقف كارت شان كافي نبوده است.
او در ادام��ه از فعالان اقتصادي درخواس��ت كرد كه 
نظرات خود را در اين ارتباط اعلام كنند يا در صورت 
مش��اهده نقصي در اين سيستم آن را گزارش كنند 
تا برطرف شود. رضواني فر همچنين از تلاش گمرك 
در جهت قانوني شدن پذيرش تضامين براي صادرات 
سخن گفت و افزود: اين موضوع از موضوعاتي است كه 

در اصلاحيه قانون امور گمركي نيز قيد شده است.
او در بخش ديگري از سخنانش با اشاره به اينكه طبق 
قانون تقويت و توسعه نظام استاندارد آزمايشگاه هاي 

گمرك تعطيل شده است، ادامه داد: در حال حاضر 
گمرك فاقد آزمايشگاه و انبار است اما رييس سازمان 
استاندارد در نشستي كه با اتاق تهران داشت، اعلام 
كرد كه سازمان متبوع ايشان، تعيين ماهيت را انجام 
نخواهد داد.رضواني فر ادامه داد: در حال حاضر ۱۲۰۰ 
آزمايشگاه داراي استاندارد ۱۷۰۵ بوده و اجازه تعيين 
ماهيت دارند. بنابراين، گمرك طي فراخواني از اين 
آزمايشگاه ها درخواست كرده اس��ت كه در سامانه 
گمرك ثبت شوند  تا ارجاع به آنها از سر گرفته شود. 
بنابراي��ن از فعالان اقتصادي نيز درخواس��ت داريم 
كه چنانچه آزمايشگاه هايي با مجوز تعيين ماهيت 
را  مي شناس��ند، آنها را ترغيب كنند كه در سيستم 
گمرك ثبت شوند تا تعداد آزمايشگاه هاي مورد تاييد 
گمرك بيش��تر شود و كار تعيين ماهيت و در نهايت 

ترخيص كالا سريع تر پيش برود.
او گفت: گام بعدي ما اين است كه اين آزمايشگاه ها 
را ترغيب كنيم كه در محوطه گمركات مستقر شوند 
تا س��رعت كار افزايش يافته و قيمت خدمات در اين 

حوزه كاهش پيدا كند.
رييس كل گم��رك همچنين در رابطه با پرس��ش 
مطرح ش��ده درباره وف��ور كالاهاي قاچ��اق در بازار 
داخل، به وجود رويه هاي تجاري از جمله كولبري و 
ته لنجي اش��اره كرد و افزود: در حال حاضر ۳۲ بندر 
ملواني در كشور داريم كه امكان واردات ۹۷ قلم كالا 
بدون ثبت س��فارش از طريق اين بن��ادر وجود دارد. 
طبق قانون حمايت از مرزنشينان و ملوانان، قرار بود 
كالاهايي كه از طريق كولبري و ته لنجي به كش��ور 
وارد مي شود در بازارچه هاي شهرهاي مرزي توزيع 
شود اما از طريق شوتي ها اين كالاها به سراسر ايران 

برده مي شود.
رضواني فر با اش��اره به آمار ارايه ش��ده از سوي مركز 
پژوهش هاي مجل��س، مي��زان واردات ته لنجي به 
كشور را ۹ ميليارد دلار اعلام كرد و يادآور شد كه براي 
ساماندهي به اين بخش، بايد رويه هاي غيرتجاري به 

رويه هاي قانوني تبديل شود.
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خطر از دست دادن بازار عراق 
در ماه هاي آينده

تحريم هاي بانكي هزينه صادرات به عراق را ۲۰ تا ۲۵ 
درصد افزايش داده و در صورت تداوم اين مشكل شاهد 
از دست دادن اين بازار مهم در ماه هاي آينده خواهيم بود. 
رييس اتاق بازرگاني ايران با اعلام اين خبر گفت عدم 
استفاده از سيستم بانكي، قيمت محصولات صادراتي را 
افزايش داده و موجب شده تا صادرات به عراق در معرض 
خطر قرار گيرد. به گفته رييس اتاق بازرگاني، صنايع، 
معادن و كشاورزي ايران در نشس��ت شوراي روساي 
اتاق هاي مشترك، در شرايط فعلي اقتصاد ايران كه يكي 
از بحراني تري��ن دوره هاي خود را مي گذارند، اتاق هاي 
مشترك نقش مهمي در توسعه صادرات و روابط تجاري 
با كشورهاي خارجي دارند. اين اتاق ها با روابط خوب خود 
توانسته اند برخي از مشكلات تجار از جمله مشكلات در 
صدور ويزاي تجاري را حل وفصل كرده و مسير تجارت 
خارجي را هموارتر كنند. معاون بين الملل اتاق ايران نيز با 
اشاره به برگزاري جلسات ستاد برنامه معاونت بين الملل 
با روساي اتاق هاي مشترك، گفت: تمركز و تلاش ما بر 
اين است كه فاصله ميان اتاق هاي مشترك و اتاق ايران را 
هرچه كمتر كنيم.  به گفته حامد عسگري، خوشبختانه 
امسال با همراهي هيات رييسه بودجه اتاق هاي مشترك 
چهار برابر سال گذشته شده است كه خبر خوبي براي 
اين اتاق ها خواهد بود. يوسف نجفي با تاكيد بر اينكه ايفاي 
نقش ديپلماسي اقتصادي اتاق ايران بر عهده اتاق هاي 
مشترك است ادامه داد: هر روزنه اي در نظام بين الملل 
براي ما وجود داشته باشد بايد آنجا حضور داشته باشيم. 
بايد برنامه ريزي كرده و هدف گذاري داشته باشيم. ما 
مي خواهيم ارتباط موثر و كارآمد بين اتاق و اتاق هاي 
مشترك برقرار شود تا بتوانيم با همراهي هم برنامه ريزي 

و هدف گذاري كنيم. 

   روساي اتاق هاي مشترك چه گفتند؟ 
در ادامه نشست، رييس اتاق مش��ترك ايران و آلمان 
خواستار حضور روس��اي اتاق هاي مشترك در هيات 
نمايندگان اتاق ايران ش��د. شاهين اصغري همچنين 
اعلام كرد ما مي خواهيم در موضوعات مختلف در كنار 
اتاق ايران باشيم. مسعود برهمن، رييس اتاق مشترك 
ايران و شرق آفريقا هم با بيان اينكه نسخه واحدي براي 
همه اتاق هاي مشترك نمي توان پيچيد، چرا كه مسائل 
و مشكلات آنها در تجارت متفاوت است، خواستار توجه 
هيات رييسه اتاق ايران به برنامه هاي اتاق مشترك از 
جهت همساني اين برنامه ها با هدف گذاري هاي كلان 
تجاري شد. عرفان شاكري، رييس اتاق مشترك ايران 
و امارات هم بر حمايت و هم افزايي اتاق ايران و اتاق هاي 
مش��ترك تأكيد كرد.نريم��ان ص��دري، رييس اتاق 
مش��ترك ايران و اتريش هم به اين نكته اشاره كرد كه 
اتاق ايران با توجه به برخورداري از بازوي پژوهشي خود 
الگوهاي درستي كه براي توسعه كسب وكار و تجارت با 
كشورهاي ديگر وجود دارد و اتاق هاي بازرگاني دنيا در 
اجراي آنها موفق بوده اند را جمع آوري كند تا با همكاري 
دولت و مجلس بتوانيم به س��مت تغيير ساختاري در 
نحوه تجارت خود حركت كنيم. اما حميدرضا مناقبي، 
رييس اتاق مشترك ايران و استراليا بر بازنگري در نقش 
اتاق ايران و لزوم استفاده از شيوه هاي جديد ارتباطي و 
فناوري هاي نو از جمله هوش مصنوعي در روابط تجاري، 
تأكيد كرد. از س��وي ديگر مجيدرضا حريري، رييس 
اتاق مش��ترك ايران و چين بر ضرورت تبيين جايگاه 
روابط بين الملل در اتاق ايران و پيگيري عضويت اتاق 
در سازمان هاي موثر دنيا تأكيد كرد و گفت: اتاق ايران 
برنامه هاي تجاري دوجانبه، چندجانبه و بين المللي خود 
را تعريف كرده و به اتاق هاي مشترك ماموريت پيگيري 
و اجراي اين برنامه ها را بدهد. امير عابدي، رييس اتاق 
مشترك ايران و قزاقستان هم خواس��تار آن شد تا در 
كوتاه ترين زمان نقشه راه و استراتژي همكاري اتاق و 
اتاق هاي مشترك تدوين شود. او همچنين بر احياي 
دفاتر خدمات مشاوره و بازاريابي در اتاق هاي مشترك 
تأكيد كرد. ابراهيم جميلي، رييس اتاق مشترك ايران 
و هند هم با بيان اينكه اتاق ايران بايد براي ۶ ماه آينده با 
فرض آمدن ترامپ يا بايدن برنامه ريزي صورت گيرد، 
گفت: بايد پتانسيل هاي مختلف اتاق هاي مشترك به 
كار گرفته شود و ماموريت هاي اين اتاق ها در كشورهاي 
هدف مشخص شود. جمال رازقي، رييس اتاق مشترك 
ايران و عمان هم با بيان اينكه صداي اتاق بايد در زمينه 
رفع تحريم ها و پيوستن به قراردادهاي بين المللي مانند 
FATF از صداي كاسبان تحريم بلندتر باشد، ادامه داد: 
اتاق بايد براي دفاع از بخ��ش خصوصي و رفع تحريم 
بخش خصوصي از وكلاي توانمند بين الملل استفاده 
كند. محمد طاهري، رييس اتاق مشترك ايران و اسپانيا 
به اين نكته اش��اره كرد كه اتاق هاي مشترك بهترين 
كارشناس��ان تجارت بين الملل هس��تند و بايد از اين 
ظرفيت استفاده شود. او خواستار تشكيل كارگروه هاي 
منطقه اي با حضور اتاق هاي مشترك مرتبط با همان 
منطقه از جمله بريكس، اتحاديه اروپا، ش��انگهاي و ... 
شد. احمد پورفلاح، رييس اتاق ايران و ايتاليا هم با تأكيد 
بر اينكه بايد از ارتباط مستقيم اتاق هاي سراسر كشور 
و تشكل ها با سفارتخانه ها و كش��ورهاي هدف بدون 
هماهنگي با اتاق هاي مشترك مرتبط، جلوگيري شود، 
خواستار اختصاص دفاتري به اتاق هاي مشترك در اتاق 
ايران و هماهنگي بيشتر معاونت بين الملل با هيات رييسه 
اتاق هاي مشترك در زمينه تدوين و اصلاح آيين نامه ها و 
دستورالعمل ها و جدول امتيازات ارزيابي عملكرد، شد. 
اما جهانبخش سنجابي، دبير اتاق مشترك ايران و عراق 
هم معتقد بود: موازي كاري هاي زيادي در رابطه با وظايف 
اتاق هاي مشترك از سوي تشكل ها و اتاق هاي سراسر 
كشور وجود دارد كه نيازمند بررسي و برنامه ريزي است. 
اما هاجر نظامي، دبير اتاق مشترك ايران و برزيل، معتقد 
است، معاونت بين الملل اتاق ايران بايد تلاش كند تا در 
كميسيون هاي اقتصادي مشترك، كرسي داشته باشد. 
ليلا رستمي، رييس اتاق مشترك ايران و بلژيك هم به 
اين نكته اشاره كرد كه اتاق ايران نقش مهمي در افزايش 
روابط اتاق هاي مشترك با سفارتخانه هاي كشورهاي 
هدف مي تواند داشته باشد و بايد در اين حوزه، بيشتر 

نقش آفريني كند.

ثبت نام براي خودروهايي كه 
وجود خارجي ندارند؟ 

فرآيند ثبت نام آخرين عرضه خودروهاي وارداتي از امروز 
آغاز شد و متقاضيان مي توانند از سامانه يكپارچه اقدام 
به ثبت نام كنند. اما چند خودرو براي ثبت نام كنندگان 
در كش��ور موجود اس��ت؟ ثبت نام كنن��دگان چگونه 
بايد حس��اب هاي خود را وكالتي كنند؟ عرضه مجدد 
خودروهاي وارداتي از امروز آغاز شد. مهدي ضيغمي، 
رييس سازمان توسعه و تجارت، روز گذشته اعلام كرد 
كه متقاضيان مهلت دارند حساب خود را تا روز ۲۱ تيرماه 
وكالتي و مبلغ ۵۰۰ ميليون تومان را در آن حساب ها 
بلوكه كنن��د. اگرچه پيش از اين اعلام ش��ده بود آغاز 
ثبت نام در سامانه يكپارچه فروش خودروهاي وارداتي 
از امروز، ۱۹ تير ۱۴۰۲ آغاز مي شود، اما تا لحظه تنظيم 
اين گزارش متقاضيان هنوز نمي توانند ثبت نام كنند و 
هنگام مراجعه به سايت سامانه يكپارچه اخطار »درحال 
به روزرساني سايت« دريافت مي كنند. رييس سازمان 
توسعه و تجارت همچنين به اين نكته اشاره كرد افرادي 
كه در اولين دوره عرضه خودروهاي وارداتي سال ۱۴۰۱ 
ثبت نام كردند ولي خودرويي انتخاب نكردند، بعد از اين 
عرضه ديگر اولويتي نسبت به ساير متقاضيان نخواهند 
داش��ت. به عبارتي ديگر اولتيماتومي ب��ه آن ۳۳ هزار 
نفري كه در نخستين عرضه ثبت نام كردند داده شده 
است. اما مساله آن است كه تاكنون چند خودرو تاكنون 
وارد كشور ش��ده است كه هم قصد دارند به باقي مانده 
آن ۳۳ هزار ثبت نام��ي اوليه خودرو تخصيص دهند و 
هم ثبت نامي هاي جديد؟ براساس آمارها، تاكنون ۲۵ 
هزار خودرو وارد شده است. در نتيجه همچنان كسري 
هشت هزار خودرويي براي تحويل به ثبت نام كنندگان 
اوليه وجود دارد. البته باي��د به اين نكته توجه كرد كه 
همچن��ان خودروهايي در گمرك هس��تند كه هنوز 
ترخيص نشده اند، اما آنها نيز در بهترين حالت مي توانند 
پاس��خگوي متقاضيان دوره نخست عرضه باشند و نه 
ثبت نام كنندگان جديد. حال با توجه به روند كند واردات 
خودرو طي سال هاي اخير، اين پرسش مطرح مي شود 
كه چقدر زمان مي برد تا خودروهاي وارداتي فروخته شده 
در نهايت به دست مردم برسد؟  مي توان اينگونه بيان كرد 
كه در اين دوره از عرضه خودروهاي وارداتي، مردم براي 
خودروهايي ثبت نام مي كنند كه وجود خارجي ندارند. 
البته اين مساله اي جديد نيست و در همان دوره نخست 
ثبت نام بر اساس اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت 
حدود ۱۷ هزار ميليارد تومان در حساب مردم بلوكه شد، 
درحالي كه هنوز خودرويي وارد كشور نشده بود.  فارغ از 
موضوع مطرح شده، حال اين مساله مطرح مي شود كه 
باتوجه به مهلت تعيين شده، متقاضيان چگونه مي توانند 
حساب وكالتي افتتاح كنند؟ متقاضيان در ابتدا مي توانند 
به سامانه هاي جامع افتتاح حس��اب وكالتي مراجعه 
كنند. اين سامانه ها عبارتند از بانك هاي تجارت، ملي، 
صادرات، ملت، رفاه، اقتصاد نوين، پارسيان، پاسارگاد، 
قرض الحسنه مهر ايران، كشاورزي، آينده و ايران زمين. 
اولين قدم در افتتاح حساب وكالتي بازكردن حساب 
قرض الحسنه يا كوتاه مدت در بانك موردنظر است. 
بعد از افتتاح حس��اب بايد به يكي از ش��عب بانك 
مراجعه و درخواس��ت وكالتي كردن حساب فعلي 
را اعلام كنيد. البته اگر در بانك هاي تجارت و ملي 
افتتاح حساب كرده باشيد مي توانيد اين عمليات را 

به صورت اينترنتي هم انجام دهيد.

استفاده از ظرفيت شركت 
آزمايشگاه فني و مكانيك خاك 
طرح هاي عمراني استان فارس

س��عيده ناص��ري-  در جلس��ه مديرعام��ل ش��ركت 
ش��هرك هاي صنعتي فارس با مديركل آزمايش��گاه 
فني و مكانيك خاك اس��تان بر افزايش همكاري ها به 
منظور ارتقاي كيفي پروژه هاي زيرساختي و عمراني در 
شهرك ها و نواحي صنعتي استان تاكيد شد. مديرعامل 
شركت شهرك هاي صنعتي فارس در اين جلسه ارتقاي 
كيفي پروژه هاي زيرس��اختي و عمراني در شهرك ها و 
نواحي صنعتي استان را از اولويت هاي اصلي بيان كرد 
و گف��ت: در اين زمينه تعامل و همكاري با آزمايش��گاه 
فني و مكانيك خاك اس��تان با هدف كيفيت بخشي و 
افزايش طول عمر مفيد پروژه هاي عمراني و همچنين 
كاهش هزينه در س��اخت و سازها به صورت ويژه انجام 
خواهد شد.  سيد مسعود عظيمي با اشاره به طرح هاي 
توسعه اي و زيرس��اختي شركت شهرك هاي صنعتي 
فارس و لزوم اعمال آزمايش هاي مكانيك خاك اضافه 
كرد: اين شركت با دارا بودن ۶۴ شهرك و ناحيه صنعتي 
در حال واگذاري كه سالانه به طور متوسط حدود۱۲۰ 
پروژه  زيرساختي را در دست اجرا دارد توجه ويژه اي به 
انجام آزمايش هاي مكانيك خاك در اغلب پروژه ها دارد تا 
ارتقاي كيفي و افزايش طول عمر مفيد پروژه هاي عمراني 
محقق شود. وي با بيان اينكه اگر به كيفيت در ساخت و 
سازها توجه شود ماندگاري پروژه افزايش خواهد يافت 
و هزينه ها نيز كاهش مي يابد، گفت: شركت آزمايشگاه 
فني و مكانيك خاك با تخصص و تجربه اي كه دارد در اين 
زمينه مي تواند كمك زيادي به توسعه كيفي پروژه هاي 
عمراني شهرك ها و نواحي صنعتي كرده و سرعت ساخت 
شهرك هاي صنعتي را افزايش دهد. مديرعامل شركت 
شهرك هاي صنعتي فارس با اشاره به امضاي تفاهمنامه 
همكاري سازمان صنايع كوچك و شهرك هاي صنعتي 
ايران با شركت آزمايشگاه فني و مكانيك خاك و لزوم 
اجرايي ش��دن اين تفاهمنامه در اس��تان گفت: در اين 
تفاهمنامه بر استفاده مطلوب و بهينه از توانمندي هاي 
علمي و فني شركت آزمايشگاه فني و مكانيك خاك در 
ارايه خدمات مشاوره ژئوتكنيك، ژئوفيزيك، گمانه زني و 
نمونه برداري، آزمايش هاي فيزيكي، شيميايي و كنترل 
كيفيت در پروژه هاي زيرساختي تاكيد شده كه اجراي 
مفاد تفاهمنامه كمك بزرگي در توس��عه شهرك هاي 

صنعتي و كنترل كيفي آن خواهد داشت.

در نشست هيات نمايندگان اتاق تهران مطرح شد 

بسته پيشنهادي كمك به دولت

ايران براي واردات نهاده هاي دامي به چين، روسيه و تركيه وابسته است

زيان تخصيص ارز يارانه اي به واردات نهاده هاي دامي
رييس انجم��ن خوراك دام، طيور و آبزيان كش��ور 
گفت: تا زماني كه ارز يارانه اي به واردات نهاده هاي 
دامي اختصاص يابد، استفاده از محصولات جايگزين 

وجود ندارد.
نشست خبري كميسيون كشاورزي اتاق ايران و با 
حضور خبرنگاران برگزار شد در ابتداي اين نشست 
مجيد موافق قديري، رييس شوراي سياست گذاري 
بيست و سومين نمايش��گاه بين المللي دام، طيور و 
صنايع وابس��ته ايران، درباره اهميت اين نمايشگاه 
گف��ت: برگزاري اي��ن نمايش��گاه بين المللي باعث 
مي شود كه صنعت دام و طيور از وضعيت بي صدايي 
نجات پيدا كند. اين نمايشگاه مي تواند از نابه ساماني 
در زنجيره محصولات پروتئيني كش��ور، گزارشي 
مفصل و دقيق تهي��ه كرده و اين ص��دا را به گوش 

رييس جمهوري ايران برساند.
موافق قديري از حضور س��ه كش��ور تركيه، روسيه 
و چين گفت كه در اين نمايش��گاه پاويون داشته و 
۱۴ كشور به صورت نمايندگي در نمايشگاه حضور 
خواهند داشت. همچنين ۴۰۰ شركت داخلي در اين 
نمايشگاه شركت مي كنند. شركت هاي دانش بنيان 
به صورت اختصاصي در اين نمايشگاه حضور خواهند 

داشت.
مواف��ق قديري ادامه داد: روس��يه حض��ور پررنگي 
در نمايشگاه خواهد داش��ت. فروش كالا در روسيه 
مراحل خاصي دارد و كالا بايد در آنجا ريجس��تري 
شده و ثبت شود. ما در نمايشگاه كارگاه آموزشي در 

جهت رجيستري كالاها خواهيم داشت.
رييس انجمن صنايع خ��وراك دام، طيور و آبزيان 
ايران تصريح كرد: اين نمايش��گاه فرصتي مناسب 
براي آش��نايي ب��ا مراح��ل توليد، توزي��ع و عرضه 

محصولات پروتئيني با كيفيت است. ما بايد در اين 
فرصت نشان دهيم كه چگونه از فضاي سنتي به سوي 
نوآوري ها حرك��ت كنيم. يك��ي از محورهاي مهم 
نمايشگاه امس��ال تأكيد بر نوآوري ها و محصولات 
جديد است كه توسط مدرسين به نمايش گذاشته 

خواهد شد.
رييس شوراي سياست گذاري نمايشگاه بين المللي 
دام، طيور و صنايع وابس��ته ايران درباره محورهاي 
برگزاري اين رويداد هم گفت: محورهاي اصلي اين 
نمايشگاه ش��امل توس��عه و ترويج خوراك آماده و 
صنعت��ي و آبزيان، مديريت مدني و صنفي در توليد 
و ارتقاي ش��ناخت و باور جامعه از نقش صنعت در 
توسعه پايدار اس��ت. همچنين ميزگردي با عنوان 
خ��وراك دام- امنيت غذايي، رون��ق توليد و برنامه 
هفتم توسعه برگزار خواهد شد. در اين رويداد چهار 
پنل تخصصي با حضور نمايندگان بخش هاي دولتي 
و خصوص��ي با موضوع فرصت يا تهديد در توس��عه 
صنعت گاو ش��يري، سياس��ت هاي گسترش توليد 
در زنجيره توليد گوش��ت مرغ، افزايش بهره وري با 
بهره مندي از تكنول��وژي كارخانجات خوراك دام، 
طيور و آبزي��ان و همچنين چالش هاي تأمين مالي 

در صنعت دام، طيور و آبزيان برگزار خواهد شد.
او افزود: ش��وراي سياست گذاري تصميم گرفته كه 
به توس��عه و ترويج تجهي��زات و فناوري هاي نوين، 
اس��تفاده از هوش مصنوعي در صنع��ت و افزايش 
نقش صنعت دام و طيور در توليد اش��تغال و درآمد 

ملي كمك كند.
او در اين نشس��ت از مس��تقر ش��دن مي��ز خدمت 
تخصصي در تمام حوزه ها كش��اورزي گفت و اينكه 
فضاي اختصاص��ي براي پاوي��ون دانش بنيان هاي 

صنعت دام و طيور داده شده اس��ت. رايزني هايي با 
گمرك، امور مالياتي و... كه توليدكنندگان ما چالش 
جدي با آنها داش��تند، انجام ش��ده تا اين دستگاه ها 
هم ميز خدمت در نمايش��گاه داشته باشند. در اين 
بخش امكانات وي��ژه اي براي فعالان دانش بنيان در 
نظر گرفته شده اس��ت. در اين زمينه رايزني هايي با 
معاونت علمي فناوري رياست جمهوري و صندوق 
نوآوري و شكوفايي داشتيم تا از حضور شركت هاي 

دانش بنيان در نمايشگاه حمايت كند.
مواف��ق قديري درباره بالا بردن س��طح دانش عامه 
مردم نسبت به كاركرد و اهميت صنعت دام و طيور 
و آبزيان و كارخانجات خوراك دام كشور هم گفت: 
در اين راس��تا پيش از اين ني��ز رايزني ها و اقدامات 
عملي با وزراي آموزش وپ��رورش و وزارت علوم در 
خصوص گنجان��دن برخي آموزش هاي تخصصي و 
عمومي در متون درسي دانش آموزان و دانشجويان 

صورت گرفته است.
رييس انجمن صنايع خ��وراك دام، طيور و آبزيان 
ايران در پايان تاكيد كرد: در تعامل با امور بين الملل 
وزارت جهاد كشاورزي و وزارت امور خارجه ايران نيز 
اقدامات لازم جهت دعوت و ميزباني از س��فراي ۳۹ 
كشور مطرح در صنعت دام، طيور و آبزيان در مراسم 
افتتاحيه و حضور هيات هاي تجاري از كشور هدف 
تجاري همچون چين، تركيه، روس��يه و كشورهاي 

همسايه و آسياي ميانه صورت پذيرفته است.
موافق قديري با اش��اره به ابلاغ برنامه هفتم توسعه 
توسط محمد مخبر گفت: در اين برنامه به بخش دام 
و طيور كم پرداخته شده است اما نسبت به سال هاي 
گذش��ته وضعيت بهتر اس��ت. يكي از ميزگردهاي 
نمايش��گاه را به اين موضوع اختص��اص داديم. اين 

ميزگ��رد با حض��ور مع��اون وزير برگزار مي ش��ود. 
او در ادام��ه با اش��اره به رونمايي از س��امانه ارتقاي 
رقابت پذيري در صنايع خوراك دام و آبزيان توضيح 
داد: در نمايشگاه امس��ال از كتاب بازار خوراك دام 
۲۰۲۴ رونمايي مي ش��ود. چهار سال است كه اين 
كتاب به زبان انگليسي تهيه مي شود. همچنين در 
نمايشگاه امسال برنامه استراتژيك صنعت خوراك 

دام را رونمايي مي كنيم.
در ادام��ه اين نشس��ت درباره اينك��ه صنعت دام و 
طيور در ايران مونتاژ اس��ت، پرس��يده ش��د كه در 
پاسخ موافق قديري گفت: تا زماني كه ارز دولتي به 
خوراك و نهاده دامي داده شود، استفاده از محصولات 
جايگزين و هاي تك به حاشيه مي رود و انگيزه لازم 
براي ارتقاي بهره وري و توليد محصولات با كيفيت 
از بي��ن م��ي رود. همچنين در اين نشس��ت خبري 
س��الار رضايي، برگزار كننده نمايش��گاه هم گفت: 
اين نمايش��گاه ۳۰ ام تيرماه تا دوم مردادماه برگزار 
مي شود و سه كشور خارجي به صورت پاويون و ۱۴ 
كشور به صورت نمايندگي حضور دارند. فضاي تحت 

پوشش نمايشگاه ۴۰ هزار متر مربع است.
رضايي گفت: اكثر نمايندگي ها از اروپا هستند. سال 
قبل فقط سه نمايندگي خارجي داشتيم، امسال ۱۴ 
نمايندگي داريم و شركت هاي دانش بنيان به صورت 
اختصاصي در نمايش��گاه حضور يافتن��د. در ادامه 
محمدعلي رضايي، رييس كميسيون كشاورزي اتاق 
ايران هم از اهمي��ت توجه به نوآوري و فناوري هاي 
نوين در صنعت كشاورزي و دام و طيور گفت. مهدي 
معصومي، فعال اقتصادي هم با تاكيد بر اهميت اين 
نمايشگاه، گفت: در اين نمايشگاه مردم مي توانند با 

صنعت دام و طيور و اهميت آن، آشنا شوند.


